



CORPORATION OF THE CITY OF
CLARENCE-ROCKLAND
COMMITTEE OF THE WHOLE

May 7, 2018, 8:00 pm

Council Chambers

415 rue Lemay Street, Clarence Creek, Ont.

Pages

1. Opening of the meeting
2. Adoption of the agenda
3. Disclosure of pecuniary interests
4. Delegations / Presentations
 - 4.1 Presentation on Bill 139 - Overhaul of the Planning Appeals Process 5
5. Petitions / Correspondence
 - 5.1 Letter from Ernie Hardeman, MPP Oxford to support Bill 16, Respecting Municipal Authority Over Lanfilling Sites Act 17
 - 5.2 Letter from Jacques Taillefer in regards to Solar Array 19
6. Notice of Motion
 - 6.1 Notice of motion of Councillor Jean-Marc Lalonde in regard to the ground signs location for registered non-profit organizations
WHEREAS some registered non-profit organizations have expressed their need to install their ground signs outside of the premises of the organization to which it relates, this being prohibited under Section 9.14 of the Signs By-Law 2015-160 as amended;

BE IT RESOLVED THAT Municipal Council mandates the administration to prepare a by-law to amend the Sign By-Law 2015-160, in order to exempt the application of Section 9.14 for the registered non-profit organizations.

7. Comment/Question Period

Note: Members of the public may come forward to the podium and after seeking permission from the Presiding Officer, shall state their name and direct their question/comment on any matter which is related to any item included in this agenda to the Presiding Officer.

The maximum time allowed in all circumstances for a question/comment shall be three (3) minutes per person per meeting. There shall be a maximum of 30 minutes dedicated to the question/comment period. Any unasked questions/comments due to the time restriction may be submitted in writing to the Clerk.

At no time shall this question period be taken by members of the audience to make speeches or accusations.

8. Report from the United Counties of Prescott and Russell

9. Committee/Staff Reports

9.1	New Parkland Dedication By-law	21
9.2	Awards for Purchase of Front-end Loader	39
9.3	Purchase 1 Ton Truck	47
9.4	Award construction Lacasse Road and replacement of a culvert	55
9.5	Grant – Rural Economic Development (RED) program	65
9.6	Award a contract for the storm water master plan	75
9.7	Daycare services policy (reimbursement of service fees)	83
9.8	Purchase and installation of a level 2 charging station for City Hall	89
9.9	Dog By-Law Amendment	93

10. Other items

11. Adjournment



CORPORATION DE LA CITÉ DE
CLARENCE-ROCKLAND
COMITÉ PLÉNIER

le 7 mai 2018, 20 h 00

Salle du Conseil

415 rue Lemay Street, Clarence Creek, Ont.

Pages

1. Ouverture de la réunion
2. Adoption de l'ordre du jour
3. Déclarations d'intérêts pécuniaires
4. Délégations / Présentations
 - 4.1 Présentation du projet de loi 139 - Réforme sur le processus d'appel 5
5. Pétitions / Correspondance
 - 5.1 Lettre de Ernie Hardeman, MPP Oxford pour appuyer le projet de loi 16 Loi de 2018 sur le respect des pouvoirs des municipalités à l'égard des lieux d'enfouissement 17
 - 5.2 Lettre de Jacques Taillefer au sujet de panneaux solaires 19
6. Avis de motion
 - 6.1 **Avis de motion du conseiller Jean-Marc Lalonde au sujet des enseignes fixées au sol pour les organismes enregistrés sans but lucratif**
ATTENDU QUE certains organismes enregistrés sans but lucratif ont exprimé leur besoin d'afficher leurs enseignes fixées au sol hors des lieux auxquels ils se rapportent, ceci étant prohibé par l'article 9.14 du règlement sur les enseignes 2015-160 tel que modifié;

QU'IL SOIT RÉSOLU QUE le conseil municipal mandate l'administration à préparer un règlement pour amender le règlement 2015-160 sur les enseignes, afin d'exclure l'application de l'article 9.14 aux organismes enregistrés sans but lucratif.

7. Période de Questions/Commentaires

Note: Les membres du public sont invités à se rendre au podium et après avoir reçu la permission du président de l'assemblée, doivent se nommer et adresser leur question et/ou commentaire sur tout sujet qui est relié à n'importe quel item qui figure à l'ordre du jour au président de réunion.

Le temps maximal accordé pour une question/commentaire dans toutes circonstances est de trois (3) minutes par personne par réunion. Il y aura un maximum de 30 minutes consacrés à la période de questions/ commentaires. Toutes questions et/ou commentaires qui n'ont pas été adressés par faute de temps peuvent être soumis par écrit à la greffière.

En aucun cas, cette période de questions/ commentaires ne peut être utilisée par les membres du public pour faire des discours ou porter des accusations.

8. Rapport des Comtés unis de Prescott et Russell

9. Rapports des Comités/Services

9.1	Nouveau règlement sur les affectations de terrains pour les parcs	21
9.2	Octrois pour l'achat d'une chargeuse forestière	39
9.3	Achat d'un camion 1 tonne	47
9.4	Octroi construction chemin Lacasse et remplacement d'un ponceau	55
9.5	Subvention – Programme de développement économique des collectivités rurales	65
9.6	Octroi contrat pour plan maitre des eaux pluviales	75
9.7	Politique du Service de garderie (remboursement de frais de service)	83
9.8	Achat et installation d'une borne de chargement de niveau 2 à l'hôtel de ville	89
9.9	Amendement au règlement sur les chiens	93

10. Autres items

11. Ajournement